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به گزارش مجله خبری غذا و دارو به نقل از روابط عمومی سندیکای صاحبان صنایع
داروهای انسانی ایران، مدیرعامل یکی از بزرگترین شرکتهای دارویی، آرایشی و

بهداشتی و پیشرو در تولید داروهای اعصاب و روان گفت: در صنعت دارویی کشور تا
زمانی که وضعیت ارز دولتی به همین سبک و سیاق پیش رود، نمیتوان عملکرد بنگاه

اقتصادی را در آن محک زد.

مدیر عامل این شرکت که يکي از شرکتهای گروه دارويی برکت است، موانع و مشکلات اصلی
تولید دارو را تحریم، فرسودگی تجهیزات، عدم ارتباط با سازندگان این تجهیزات و
واردات قطعات مختلف دانست و افزود: در بحث توسعهای، مشکلاتی مانند ورود تجهیزات

خارجی، عدم ارتباط برندهای معتبر با صنعت دارویی کشور و بروز نبودن، همچنین
مشکلات ناشی از قیمتگذاری دارو در بلندمدت، گریبانگیر شرکتهای دارویی خواهد شد.

اما در کل، مهمترین مشکلات صنعت دارویی کشور بحث ارز دولتی و تحریمهای بانکی است
که در آینده با بحران جدی مواجه خواهیم شد.

وی درباره راه حل این مشکلات خاطر نشان کرد: با استفاده از منابع داخلی و کاهش
هزینهها، بهای تمام شده محصولات کمتر میشود؛ اما ادامه این روند، نه تنها شرکت ما

بلکه به طور کلی صنعت دارو را تحت تأثیر قرار خواهد داد.

مهندس علی گودرزی عدم انتشار آمارنامه دارویی کشور را مبین عدم عدالت محوری در
بحث تخصیص ارز به دارو دانست و گفت: به نظرم نیاز است که سازمان بازرسی کل کشور

به جزئیات این موضوع بپردازد که رویکرد آن در بحث تخصیص ارز مشخص شود

این تولیدکننده محصولات دارویی، آرایشی و  بهداشتی درباره نمایشگاه «ایران فارما»
گفت: این نمایشگاه همیشه جذابیتهای خاص خود را داشته است. اکنون به واسطه

تحریمها، حضور شرکتهای خارجی کمرنگتر شده است؛ هرچند تولیدکنندههای مواد اولیه
خوبی به صنعت دارو اضافه شدهاند و به نظرم فرصتی است که از توان داخلی برخی

شرکتها بخصوص در بحث تجهیزات استفاده کنیم و شرکتها بتوانند در شرایط رقابتی
فعالیت کنند.

مدیر عامل شرکت سبحان دارو در پایان راهحل کمبود مواد اولیه تولید دارو را در
برداشتن ارز دولتی، قیمتگذاری بر مبنای ارز نیمایی و رقابت سالم شرکتهای دارویی

مطرح کرد و در ادامه گفت: رگولاتور ما و سازمان غذا و دارو  باید مانند بقیه
رگولاتورهایی که در سطح دنیا مانند FDA وجود دارند، خود را از بحث تهیه و تولید

دارو جدا کنند و صرفاً به بحث قانونگذاری بپردازند تا ما مسیر بهتری در بحث
تأمین دارو داشته باشیم؛ مادامی که سازمان غذا و دارو متولی تأمین و تدارک دارو
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است، مشکلات حل نخواهد شد. در نتیجه بایستی تفکیک در این حوزه صورت بگیرد.

مدیر عامل شرکت سبحان دارو افزود: همچنین به واسطه اینکه تخصیص ارز به دست خود
سازمان است و نمیتوانید خرید مواد را داشته باشید، بازهم با مشکلاتی دست به

گریبان هستید.

 


